
Plenumvergaderingen van 19 en 20 maart 2010 te Brussel

De Raadgevende Interparlementaire Beneluxraad (afgekort “Beneluxparlement”) hield onder het
voorzitterschap van de heer Tommelein op 19 en 20 maart zijn lentezitting te Brussel. De
betrekkingen tussen de Benelux en analoge groeperingen van kleine landen, zoals de drie
Baltische Staten, de vijf noordse landen of nog de vier Visegradlanden (Polen, Hongarije,
Slovakije en Tsjechië) zijn uitstekend.  Het Beneluxparlement begroette dit keer de “Black Sea
Economic Cooperation” (BSEC) die de twaalf landen aan de Zwarte Zee groepeert. Slechts drie
van die landen maken deel uit van de Europese Unie : Griekenland, Roemenië en Bulgarije. Tot
in mei van dit jaar is het precies Bulgarije dat het voorzitterschap van het BSEC zal waarnemen
en een afvaardiging van dat voorzitterschap had zaterdag een ontmoeting met de leden van het
Beneluxparlement. De delegatie bestond uit de heren Svilen Kraychev, ambassadeur Ivan
Petkov, en de heer Alexander Furman.

De Benelux en de landen aan de Zwarte Zee

De heer Kraychev die gewonnen is voor een partnerschap Euro-Zwarte Zee, naar het voorbeeld
van Euro-Middellandse Zee, wees erop dat de BSEC, die steeds een consensus nastreeft,
veiligheid, milieubehoud en handel als prioritair beschouwt. Roemenië leidt de besprekingen
over het leefmilieu, maar het is te Sofia dat de besprekingen over transport en energie in mei
2010 zullen worden afgerond.

De heer Beke (België), voorzitter van de commissie voor Buitenlandse Vraagstukken van het
Beneluxparlement, beklemtoonde het strategisch belang van de landen aan de Zwarte Zee, meer
bepaald wat de energievoorziening (aardolie en gas) betreft. Volgens de heer Beke moet aan
morgen worden gedacht en aan de verdediging van belangen die zowel aan de EU als aan de
BSEC eigen zijn. Dat zou een gelegenheid zijn om het Europees belang tot buiten de
zevenentwintig landen van de EU uit te breiden. De heer Verwilghen (België) sprak in dezelfde
zin en wees erop dat de landen aan de Zwarte Zee een sleutelregio in de wereld vormen, niet
enkel met betrekking tot energie (via de pijplijn Nabucco moet het gas van de Kaspische Zee
naar West-Europa worden gebracht) maar ook voor wat de veiligheid betreft. De heer
Verwilghen vond het voorstel van de landen aan de Zwarte Zee buitengewoon. “Deze
gelegenheid moet te baat worden genomen” voegde hij er nog aan toe. De heren Weekers en
Eigeman (Nederland) beklemtoonden, zoals de heer Verwilghen, het belang van een
samenwerking met de BSEC voor de veiligheid. De heer Weekers herinnerde eraan dat de
Benelux in Europees verband ter zake een voortrekker is geweest en de BSEC in dit domein kan
helpen.
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De heer Petkov antwoordde dat de belangstelling voor de BSEC blijft toenemen, ook Japan is
geïnteresseerd in een samenwerking. Hij somde de verwezenlijkingen op zowel inzake cultuur en
toerisme als op het gebied van onderwijs en veiligheid.  Transport is ook een echte uitdaging
voor de BSEC met de realisatie van de ringweg rond de Zwarte Zee.

De heer Tommelein, voorzitter van het Beneluxparlement, belastte vervolgens de heer Beke met
de voortgang van de contacten met de BSEC, de noordse landen, de Visegradlanden en de
Baltische landen. Ook de regio’s die dichter bij de Benelux liggen, zoals Noordrijn-Westfalen
(achttien miljoen inwoners), die aansturen op een permanente samenwerking met de Benelux,
mogen hierbij niet worden vergeten.

Er was te Brussel ook een Baltische afvaardiging aanwezig. Mevrouw Zommere, die sinds
januari voorzitter is van de Baltische Assemblee, nam de gelegenheid te baat om het
Beneluxparlement op 14 mei te Riga uit te nodigen voor een seminar over veiligheid en op 4 mei
in Litouwen voor een ontmoeting  over de klimaatveranderingen.

Belgisch voorzitterschap van de Europese Unie

In het vooruitzicht van het Belgisch voorzitterschap van de Europese Unie, stelde de heer
Roegiers (België) het verslag voor van de ontmoeting tussen de commissie voor Buitenlandse
Vraagstukken van het Beneluxparlement en de Belgische staatssecretaris voor Buitenlandse
Zaken, de heer Chastel (doc. 813/1). De staatssecretaris wenst dat de drie Beneluxlanden een
stand van zaken opmaken wat de gevoelige dossiers betreft, zoals de uitbreiding, de strategie
2010, de voorbereiding van de klimaatconferentie van Mexico en de institutionele uitdaging die
de ontwikkeling van de Europese dienst voor extern optreden (EDEO) is. Nederland, België en
het Groothertogdom Luxemburg zouden op die manier nauwer kunnen samenwerken en tot een
gezamenlijk standpunt kunnen komen. De andere Europese landen hebben interesse voor de
standpunten van de Benelux, zoals bleek uit het Benelux-memo over het verdrag van Lissabon;
verscheidene  landen lieten zich hierdoor immers leiden in hun standpuntbepaling over de
invoering van genoemd Verdrag.

Toekomst van de Benelux en van zijn parlement

De heer van Laarhoven, secretaris-generaal van de Benelux Economische Unie, diende bij het
bureau van het Beneluxparlement het 54e gezamenlijk verslag van de Beneluxregeringen over de
totstandkoming en de werking van een Economische Unie In. Het verdrag van 1958 tot instelling
van de Benelux werd in 2008 herzien.

De heer Verlaeckt, secretaris-generaal van het Vlaams departement voor internationale
betrekkingen, was verheugd dat het verdrag van 2008 rekening houdt met de nieuwe
institutionele realiteit van België. Hij wees er tevens op dat de uitdieping van de Schelde tegen
medio 2011 een feit zal zijn en dat in het jaarplan 2010 ruimtelijke ordening, op een duurzame
wijze opgevat, een vooraanstaande plaats inneemt.
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Maar het Beneluxparlement wenste een aanpassing van zijn instellingsovereenkomst van 1955
zodat die aan het nieuwe verdrag van 2008 zou zijn aangepast. De heer Schinkelshoek
(Nederland) vroeg hoever het staat met de herziening van die overeenkomst van 1955. Hij
herinnerde eraan dat, naar aanleiding van de bekrachtiging van het verdrag van 2008 door
Nederland, de Tweede Kamer der Staten-Generaal gevraagd heeft dat het Beneluxparlement
hervormingen zou doorvoeren. De PVV, de uiterst rechtse partij van de heer Wilders, stemde
tijdens die stemming zelfs tegen de bekrachtiging en de PVV kondigde op 4 maart jongstleden
dan ook aan dat hij zich meteen uit het Beneluxparlement zou terugtrekken.

Een wens die al lang in het Beneluxparlement leefde, namelijk het ambulancevervoer tussen
België en Nederland, werd onlangs werkelijkheid, maar volgens de heer Defossé (België) is het
al te eenvoudig op die manier het bestaan van het Beneluxparlement te rechtvaardigen terwijl dat
knelpunt al zeer lang is opgelost tussen, enerzijds, België en, anderzijds, Duitsland en Frankrijk.

De heer van Laarhoven antwoordde aan de heer Schinkelshoek dat over aanpassing van de
overeenkomst van 1955 eind juni een akkoord zal worden bereikt, aangezien de regeringen
gewonnen zijn   voor de meeste wensen die het Beneluxparlement heeft geuit. In afwachting
neemt het Beneluxparlement zich voor een deel van zijn boni van 2009 aan te wenden voor een
verbetering van de efficiency van zijn bestuur in het algemeen en van het gebruik van zijn
webstek in het bijzonder, om de verzendingskosten te beperken en de parlementaire stukken, te
beginnen met het gezamenlijk verslag van de Beneluxregeringen over de totstandkoming en de
werking van een Economische Unie, sneller aan de leden te bezorgen. De heer van Laarhoven
beloofde aan dat project mee te werken.

Op vrijdag 19 maart, heeft het Beneluxparlement tenslotte andermaal zijn reglementen
gewijzigd.

Grensoverschrijdende rampenbestrijding (doc. 812/1)

De commissie voor Justitie en Binnenlandse Zaken van het Beneluwparlement, voorgezeten door
de heer Weekers (Nederland), heeft sinds 2008 hoorzittingen georganiseerd over de
grensoverschrijdende rampenbestrijding. Aan de hand van de hoorzittingen nam het
Beneluxparlement eenparig een aanbeveling aan waarin de drie regeringen verzocht worden op
zo kort mogelijke termijn te komen tot een gezamenlijke Nederlands-Belgische knelpuntenlijst
op het terrein van grensoverschrijdende rampenbestrijding. De regeringen zullen jaarlijks het
Beneluxparlement hierover informeren, te beginnen met de plenaire zitting van het
Beneluxparlement van 18 en 19 juni 2010. Er wordt tevens gevraagd dat de regeringen de
oplossing voor deze knelpunten snel en adequaat zouden aanpakken, bijvoorbeeld door
verbreding van het Senningen-overleg, en daarbij tevens aandacht zouden  besteden aan de
mogelijke knelpunten in de grensoverschrijdende samenwerking. Ten slotte stelt het
Beneluxparlement voor dat het secretariaat-generaal van de Benelux Unie in het onderhavige
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onderwerp een rol zou spelen, bijvoorbeeld door de aanwijzing van een specifieke
projectmedewerker.

Mevrouw Turtelboom, de Belgische minister van Binnenlandse Zaken, antwoordde meteen dat
zij voor deze aanbeveling is gewonnen. Momenteel wordt werk gemaakt van de knelpuntenlijst.
Vertrekkend van de vaststelling dat de rampen geen grenzen hebben en dat de grenzen trouwens
vaak enkel in de hoofden van de politici bestaan, beklemtoonde mevrouw Turtelboom dat het
zaak is informatie en kennis over het onderwerp uit te wisselen, gezamenlijk oefeningen en een
gezamenlijke opleiding (bijvoorbeeld te Doel, met een analyse van de nucleaire risico’s) te
organiseren, de samenwerkingsakkoorden te versterken en uit te breiden en hulp te bieden bij een
spoedgeval.

Mevrouw Aasted-Madsen (Nederland) merkte op dat de beleidsmensen in heel wat gevallen met
praktische problemen hebben af te rekenen. Zo hebben de Belgische en de Nederlandse
spuitlansen een verschillende diameter. De heer Schinkelshoek (Nederland) was van oordeel dat
de samenwerking van Nederland met Noordiijn-Westfalen eenvoudiger is dan met het Vlaams
gewest! Waarop de heer Caluwé (België) antwoordde dat hij zich erover verheugt dat Nederland
zich opnieuw voor dit dossier interesseert. Volgens hem moet rekening worden gehouden met de
ervaring die dank zij het secretariaat-generaal van de Benelux Unie werd opgedaan en moet
vanuit de basis worden gehandeld, want het zijn de burgers die voor de knelpunten staan.

Het Beneluxparlement hoorde ook een uiteenzetting van de heer van Gelder, Nederlands
grensmakelaar, over de grensoverschrijdende samenwerking in een Nederlands perspectief.
Volgens de heer van Gelder hebben zowel de Nederlandse regering als het Nederlands parlement
aandacht voor deze zeer actuele kwestie. Er wonen immers meer dan twee miljoen Nederlanders
in de grensgebieden. Door de informatie te centraliseren en de uitvoering van de beslissingen te
decentraliseren, moet gewerkt worden aan de samenwerking in heel wat domeinen, zoals
schoolvervoer en mobiliteit van de patiënten of nog het detacheren van Vlaamse werklozen naar
Nederland. Aangezien de Europese richtlijnen niet steeds op een harmonieuze wijze worden
omgezet, stelt de heer van Gelder in dit verband een grensoverschrijdend overleg voor.
Nederland en Noordrijn-Westfalen hebben voor de grensoverschrijdende pendelaars een portaal
in het leven geroepen en er werd voorgesteld dat initiatief uit te breiden tot de hele Benelux en
Neder-Saksen. Ten slotte verklaarde de heer van Gelder dat cultuur belangrijk kan zijn voor de
samenwerking en hij herinnerde er in dat verband aan dat toen het meningsverschil over de
uitdieping van de Schelde een hoogtepunt bereikte, Antwerpen en Rotterdam erin slaagden een
cultureel akkoord te sluiten.

Mevrouw  Turtelboom kondigde tot besluit aan dat de inventaris van de op te lossen knelpunten
voor de zitting van juni van het Beneluxparlement zou kunnen zijn afgerond en dat de idee van
een specifieke projectmedewerker haar goedkeuring wegdraagt.



5

Draagmoederschap

Het Beneluxparlement zal ook in juni de kwestie van het draagmoederschap opnieuw bespreken.
In maart 2009 had het gevraagd dat de Belgische wetgever zo spoedig mogelijk naar analogie
van de Nederlandse wetgeving, zowel commercieel draagmoederschap als het aanbieden ervan
en het maken van reclame ervoor zou verbieden. Aangezien België ter zake niet bestraft, wenden
veel Nederlandse vrouwen zich tot Belgische vrouwen en de shopping neemt steeds maar toe.

Mevrouw Quick-Schuijt (Nederland) beklemtoonde dat die illegale handel het gevaar inhoudt dat
de belangen van de ouders worden gediend ten koste van die van de kinderen. Er wordt dus
gewerkt aan een nieuwe aanbeveling over dit delicaat onderwerp waarin de oprichting van een
comité van deskundigen in bio-ethiek uit de drie Beneluxlanden wordt voorgesteld.

Benelux-atlas

De heer Eigeman (Nederland) maakte de stand van zaken op  met betrekking tot het werk dat al
twee jaar verricht wordt door de verenigde commissies voor Duurzame Ontwikkeling,
Grensoverschrijdende Samenwerking en Economische Aangelegenheden, Landbouw en Visserij
over de ruimtelijke ordening in de Benelux. Er werd geopteerd voor een administratieve en
economische atlas van de Benelux met alle verbindingen naar de grensgebieden in Duitsland en
Frankrijk.

Reizigersvervoer

De heer Weekers (Nederland), die voorzitter is van de Nederlandse afvaardiging maar die ook
verkozen is te Weert (Eindhoven, Nederlands Limburg, niet ver van de Belgische grens) wenst
dat de NMBS overweegt met  Nederland de spoorverbinding Antwerpen-Neerpelt voorbij
Hamont-Achel, tot Weert door te trekken. Dit dossier werd naar een latere zitting verdaagd.

Zeevisserij (doc. 804/2)

Het Beneluxparlement had zich op zijn jongste zitting  in december zorgen gemaakt over de
daling van de zeevisserij en van de prijzen terwijl de brandstof duurder is geworden. Het
Beneluxparlement had de regeringen van Nederland en België gevraagd ervoor te zorgen dat de
derde landen de Europese marktvoorwaarden naleven. De heer Coussement, adviseur op het
kabinet van Vlaams minister-president Peeters, antwoordde in naam van laatstgenoemde. Tijdens
het Belgisch voorzitterschap van de Unie, van juli tot december 2010, zal het Vlaamse Gewest
de sector van de zeevisserij voorzitten en de heer Peeters neemt zich voor die gelegenheid te baat
te nemen om in dit dossier vooruitgang te boeken. Misschien moet men ook aandacht hebben
voor de zwakheden van onze gespecialiseerde sector “zeevisserij” (schol en tong).
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Intellectuele eigendom (doc. 733/6)

In december had het Beneluxparlement ook gevraagd de rechtstreekse beoordeling door het
Benelux-Gerechtshof van weigerings- en oppositiebeslissingen van de Benelux Dienst voor de
Intellectuele Eigendom (BDIE) mogelijk te maken. De adjunct-secretaris-generaal van de
Benelux, de heer  Luc Willems, zal trachten spoedig een oplossing te vinden.

Wereldbeker voetbal 2018

De heer Courtois (België) lichtte de stand van zaken toe met betrekking tot de kandidatuur van
België voor de organisatie van de Wereldbeker voetbal in 2018. De beslissing moet op 2
december van dit jaar worden genomen. De heer Courtois vroeg zich af of we nog bij machte
zijn een mondiaal evenement te organiseren.

Vertrek van de heer Clement

De voorzitter, de heer Tommelein (België) en de ondervoorzitters, de heren Negri (Luxemburg)
en Biskop (Nederland), brachten hulde aan de heer Emile Clement, adjunct-secretaris-generaal;
het Beneluxparlement verleent hem, na een lange en rijk gevulde loopbaan in dienst van het
Parlement, eervol ontslag. Onder applaus van de voltallige assemblee kreeg de heer Clement de
toestemming de eretitel van zijn ambt te voeren. Hij wordt opgevolgd door mevrouw Christine
Bogaert.

De plenaire zomerzitting gaat door op 18 en 19 juni en op 7 en 8 mei 2010 vergaderen alle
commissies.


